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            Barňák je vidět na celém světě- plk.v.v. Bohuslav Velvarský žijcí v Kanadě. 
 
   Když se v roce 1990 jako první v tehdejším Československu připojila k internetu Univerzita Karlova 
v Praze, musela se připojit až ve Vídni. Tehdy zde nebyl totiž žádný provozovatel internetové sítě. Proto 
také ani pan plukovník Bohuslav Velvarský si nemohl  přečíst, co se děje v jeho rodných Strašicích. Dnes je 
to již možné a tak i když nás dělí 9 časových pásem a nezlobí spojení, je připojení na obecní stránky 
otázkou několika minut. Je to pravděpodobně náš nejvzdálenější čtenář. Přejeme mu do roku 2008 hodně 
zdraví a příjemně strávených chvil při informacích z rodné obce. 
 
                                                                                                                                    Redakce časopisu Barňák 
Obsah: Rada obce v prosinci 2008; Obecní policie informuje; Zajímavosti ze ZŠ; Ohlédnutí za Adventem; Na 
co jsme již zapomněli; Na co se můžeme těšit a čeho se máme bát v roce 2008?.... atd. 

 



 
 

Rada obce v prosinci 2008 
Jiří Hahner,  Ing.František Nerad 

 
Organizační věci obce 
Činnost orgánů obce: 
Centrálním bodem činnosti OÚ v prosinci bylo jednání Zastupitelstva obce dne 13.12. Jednání 
zastupitelstva je zákonem chápáno, jako ústřední rozhodovací místo o životě v obci a k tomuto jednání 
je nutné připravit doklady a podklady k rozhodování. Na prosincovém jednání se rozhodovalo mimo 
jiné o třech, pro občany Strašic a pro obec Strašice, poměrně důležitých věcech:  
A) o novele vyhlášky o pohybu psů a hospodářského zvířectva na veřejných prostranstvích         
a k  zabezpečení místních záležitostí veřejného pořádku 
B) schválení záměru vybudování Muzea autobusů a trolejbusů v areálu bývalých kasáren         
za účasti obce Strašice 
C) prodeji středotlakých rozvodů plynu v obci 
 
Ad A)  Novela obecně závazné vyhlášky pracovně nazvané „vyhláška o volném pobíhání psů“ se 
ukazuje jako poměrně kontroverzní téma a probíhala k ní emotivní výměna názorů. Jak majitelé psů, 
tak občané mají k tomuto problému dost širokou škálu názorů, od vyloženě zamítavých po velmi 
liberální. Výměna různých odlišných názorů je tedy naprosto přirozená. 
Je jasné, že nelze v současné době nechat po obci volně pobíhat psy, kočky(?), slepice, husy, kachny, 
krávy a jiná hospodářská zvířata. Je pravda, že čas od času se může stát cokoli, co způsobí, že někomu 
pes uteče a než jej dohoní, nějakou chvíli to trvá. Ale nesmí to být normální a lidé proto musejí mít 
nějaký předpis, který řekne, co se smí a co nesmí. 
 Další věcí potom je, volnost pohybu psů. Myslíme si, že není vhodné nechávat na návsi očůrávat 
pomník padlých, autobusové zastávky a rohy domů a vchody do obchodů, zanechávat výkaly psů na 
chodnících a trávnících mezi bytovkami a kočičí výkaly v pískovištích. Ustavením obecní policie se 
změnila situace radnice a ta má nyní nástroj, jak tomu ne sice zcela zabránit, ale omezit tyto věci. 
Pokuta za volné pobíhání psa či jiného hospodářského zvířete je až 30 000,- Kč, které nyní může OPS 
od majitele zinkasovat. Záleží na nebezpečnosti zvířete, na škodách které způsobilo a samozřejmě na 
majiteli. Je-li mu jedno, že jeho pes, či slepice běhají denně po obci a překáží lidem, provozu a dělají 
škody, pak se samozřejmě budou pokuty blížit maximální hranici.  
 Velkým předmětem sporů také bylo, zda jsou velcí a bojoví psi povinni nosit náhubek na veřejnosti. 
Je samozřejmě problém definovat, co je to velký pes. Je problém definovat jaký pes je zlý                     
a nebezpečný a který majitel bude mít při procházce v obci psa přivázaného na vodítku a s náhubkem 
a který ne. Je pravda, že by to zřejmě bylo v budoucnosti předmětem dalších sporů mezi lidmi              
a obecní policií, takže je nyní na úvaze vlastníka psa, zda si myslí, že jeho pes není nikomu schopen 
ublížit a nebo zda je zlý a schopný někoho pokousat. Nařízení o povinném nošení náhubků z vyhlášky 
vypadlo, ale tím se samozřejmě zvyšuje riziko vlastníka, jehož pes někoho kousne, nebo pokouše 
druhého psa při venčení, protože pak automaticky dostane tu pokutu v nejvyšší možné sazbě.  
 
 
Ad B) Zastupitelé schválili také druhou 
důležitou věc - záměr zahájit ve Strašicích 
budování Muzea autobusů a trolejbusů  ve 
spolupráci s občanským sdružením Škoda 
bus klub Plzeň.  Toto sdružení nadšenců 
vlastní několik historických vozidel, které 
měly umístěné v bývalé Škodovce v Plzni 
a dostalo odtud výpověď.  
Město Plzeň jim nebylo schopné 
nabídnout  vyhovující prostory a tak se obrátili na obec Strašice a my se domníváme, že by nebylo od 
věci vybudovat ve Strašicích nějaký cíl pro turisty, návštěvníky obce.  
 

 



Vyčlenili jsme na tento účel druhou 
polovinu objektu ve kterém již máme 
sběrný dvůr, takže tato budova by zůstala 
celá i nadále obci a Škoda bus klub by do 
ní zajistil exponáty, pracovní síly a 
nápady. Mají zajištěno asi 20 exponátů, 
jejichž uspořádání, forma prohlížení a 
možnosti dalšího využití budou teprve 
předmětem jednání. Důležité je, že se pro 
toto užitečné využití jednoho z objektů 
rozhodlo všech 14 přítomných zastupitelů. 
Ihned budou zahájeny práce na 
projektech, záměrech a zajištění financí na 
tuto smysluplnou věc.  
 
Podrobnosti o Klubu na: 
www.spvd.cz/skoda-bus 
 
 
Ad C)  Dceřinná společnost koncernu RWE, který je vlastníkem značné části plynárenské sítě v ČR, 
ZPČ NET s.r.o. požádala obec Strašice o odkoupení středotlakých rozvodů plynu zakopaných 
v ulicích obce. Je pravda, že již vlastní všechny odbočky z těchto rozvodů do HUPů a je pravda, že 
vlastní přívodní rouru před Strašicemi a bylo by nelogické to prodávat někomu jinému, protože by to 
přineslo pouze zdražení plynu. Nicméně stejně nebezpečná je z pohledu trhu i monopolizace majitele 
těchto rozvodů, ale s tím se budeme už asi muset vyrovnat. Důležité je říci, že společnost nabídla za 
tyto rozvody cenu cca 8,3 mil. Kč, rozloženou do čtyř splátek.  Je to sice jen polovina toho, co to stálo, 
ale více nám asi nikdo nedá a je otázka, zda bude tato cena s časem stagnovat a nebo spíše klesat.      
Že by rostla lze těžko odhadnout. Společnost ZČP NET s.r.o. již naše středotlaké rozvody udržuje       
a opravuje a my jí za to poskytujeme nějaké finanční vyrovnání. Takto bude jednoznačně určen 
vlastník, který současně ví, co s tím má dělat. 
Pokud to vezmeme rozumně, měli bychom zaplacené rozšíření skládky komunálních odpadů. 
Pravděpodobně poslední, protože vybudování další skládky odpadů ve Strašicích se těžko podaří 
zajistit. To by mělo stát řádově také těch 7 - 8 milionů korun.  Pro prodej středotlakého plynovodu 
hlasovalo také všech 14 přítomných zastupitelů.  
 
 
Kasárna  
Před koncem roku a s příchodem finanční reformy v ČR se zvýšil zájem o vložení financí do 
nemovitého majetku, ať je kdekoli.V kasárnách se tak zvýšil počet zájemců o odkoupení nemovitostí. 
To je pozitivní zpráva a zbavili bychom se tak mnoha starostí a získali bychom jednak hned příjem 
z prodeje a dost velké navýšení daně z nemovitostí, která je příjmem obcí a je vybírána každý rok. 
 
 
V prosinci dva zájemci o budovy složili 
blokační depozita na celkem 9 budov 
v kasárnách a na jednání zastupitelstva byla 
již jedna budova prodána. Objevil se zde také 
majitel kotelny s tím, že oznámil záměr 
zahájit provoz kotelny. Co z toho vzejde je 
otázka dalších jednání. Žádné dohody zatím 
uzavřeny nebyly.  
  
 
 
                              Pohled na kasárna z výšky 

 



 
Zdravotní péče v obci  
Do Strašic se dostavil zájemce o provozování lékařské praxe ve Strašicích. Pokud se dohodne se 
Všeobecnou zdravotní pojišťovnou, mohlo by to současné špatné situaci nějak pomoci. Vliv na to, zda 
zde bude nebo nebude další lékař má jednak Krajský úřad           a jednak Všeobecná zdravotní 
pojišťovna. Zástupci obce možná budou vyzváni k účasti na nějakém výběrovém řízení, pokud k němu 
dojde. Lékař by fungoval ve stávajícím zdravotním středisku. 
Zatím nelze nic slíbit, jen dáváme určitou naději na zlepšení. Je fakt, že jsme tuto naději rozdmýchali 
svými jednáními na Kraji a ve VZP.  
 
Privatizace bytů  
Privatizace bytů v prosinci probíhá v podstatě bez účasti obce. Je v moci firmy JUDr. Švamberka        
a nájemců bytů. Pokud se všichni dohodnou, tak bychom mohli na jednání zastupitelstva v únoru 
předložit kupní smlouvy pro bytová družstva. Prodej bytů do vlastnictví je ze zákona mnohem delší 
proces, takže když to dobře půjde a všichni se dohodnou, tak by mohli být vlastníky v srpnu. Když to 
půjde opravdu špatně, tak někdy v příštím roce. 
Impulsem k privatizaci některých bytů obce se také trochu pohnuly stojaté vody v životě nájemců 
bytů. Mnozí z nich si uvědomují až nyní, při projednávání podmínek fungování privátního vlastnictví 
domů s byty, jaké povinnosti vlastně vlastnictví a práva bytů vyžaduje a také se začínají objevovat 
místa, která pokud jsou obecní, jsou jakoby „levná“ a když se mají zaplatit, tak někteří zjišťují, že je 
vlastně vůbec nepotřebují. Díky privatizaci začíná také pohyb mezi ostatními nájemci. Získat byt 
v družstvu nebo v SVJ již bude stát peníze, spíše více než méně. Získat nájem v obecním bytě je dnes 
zdarma.  
 
 
Plány do budoucna 
Rada obce se také zabývala plány, které chceme realizovat v blízké i vzdálené budoucnosti. Chceme 
být připraveni na možnosti získání prostředků z EU a z dalších fondů a ty se rozdávají samozřejmě 
pouze na konkrétní projekty. Takže jsme začali vybírat firmy a zpracovávat projekty na mnoho věcí     
a ještě jich budeme muset několik vybrat: 
- již delší dobu probíhá zpracování projektu na vodovod a kanalizaci na Huti (SUDOP a.s.) 
- revitalizace obecní návsi rozšířenou o projekt chodníku na Huť (PROJEKTSTAV s.r.o.)  
- urbanistickou studii areálu bývalých kasáren, vč. hřiště Dukly (AVE ARCHITEKT a.s.) 
- projekt rekonstrukce tankovky od kasáren po křižovatku pod Smolárnou  (ÚP PROJEKT) 
- projekt regionálního muzea v bývalých kasárnách ( Ing. Arch. Barchánková) 
- energetický audit celého sídliště za radnicí jako podklad pro jeho revitalizaci (CTA Praha) 
 
 
 
- projekt zateplení bytovky u pošty č.p. 562-563 (AREA REAL s.r.o.) 
- změna územního plánu obce č. 5 – (bude výběrové řízení) 
- projekt rekonstrukce obřadní místnosti (zadání Mgr. M. Hron) 
- pronájem provozu veřejného osvětlení vč. jeho komplexní rekonstrukce (bude výběr)  
- projekt rekonstrukce PDA (J. Miščíková) 
- projekt bezbariérového přístupu do školy a mateřské školky (J. Miščíková) 
 
- musíme udělat projekt výstavby Informačního centra ve škole (bude výběr) 
- musíme udělat projekt rozšíření skládky TKO (bude výběr) 
- musíme udělat projekt chodníku do Dvora (bude výběr) 
- musíme udělat plán ochrany zeleně v obci (bude výběr) 
- musíme udělat projekt zateplení sídliště za radnicí (bude výběr) 
 



 
                                                                                                                           Ve Strašicích 21.11.2007  
 
                                                                                                                                                                                        VYHLÁŠENÍ  ŘÍZENÍVYHLÁŠENÍ  ŘÍZENÍVYHLÁŠENÍ  ŘÍZENÍVYHLÁŠENÍ  ŘÍZENÍ    

 
OBEC STRAŠICE VYHLAŠUJE ŘÍZENÍ O POSKYTOVÁNÍ P ŘÍSPĚVKŮ Z ROZPOČTU 
OBCE NA ROK 2008 NA KULTURNÍ, SPORTOVNÍ A DALŠÍ AKCE ZÁJMOVÝCH 
ORGANIZACÍ 
 
Podmínky:  
 
a) Řízení se vyhlašuje v souladu s Pravidly pro poskytování příspěvků veřejné finanční podpory, 
schválenými Radou obce na jednání dne 13.12.2006 usnesením č. 004/12/06 - IV.3. Účastníci 
řízení jsou povinni seznámit se s těmito Pravidly a důsledně se jimi řídit.  
 
b) Znění Pravidel je k dispozici na obecním úřadu - sekretariát starosty a je též zveřejněno na 
webových stránkách obce. 
 
c) Termín pro podávání žádostí o poskytnutí příspěvku na rok 2008 se stanovuje do 29.2.2008. 
Výjimku z tohoto termínu může udělit starosta obce. Do tohoto termínu je nutné doručit žádost 
písemně do podatelny obecního úřadu ve Strašicích. 
 
d) Na základě žádosti bude sepsána s žadatelem smlouva o poskytnutí veřejné finanční podpory 
obce Strašice 
 
e) Okruh použití prostředků veřejné finanční podpory dle Pravidel: 
-  svoji činnost – především na akce pořádané pro širokou veřejnost s  
   převážnou účastí mládeže 
-  věcné ceny pro danou akci  
-  zajištění existence zájmové organizace (částečný příspěvek na nájem,  
   spotřebu energií, registrační a jiné poplatky) 
                                                                                                                        Jiří Hahner, starosta obce 
 
Schváleno Usnesením RO č. 026/11/07 -  2. ze dne 21.11.2007 
 
 
Inzerce: 
 

 
                                Slévárna Strašice- Ing. Matas  
          Přijme do pracovního poměru provozního elektrikáře. 
             Bližší informace na osobním oddělení ve slévárně. 
 
 
  

 



 
 
                          Vyhodnocení – informační zpráva za měsíc prosinec 2007 
Za měsíc prosinec řešila OPS tyto přestupky : 
Doprava    - 15x přestupek – řešeno v BŘ 
                      5x – předvolání 
                      5x – přestupek – oznámení spr.orgánu –odbor dopravy 
                      2x – přestupek – oznámení spr.orgánu- přestupk.komise 
Veřejný pořádek – 3x – černé skládky – 2x – pokuta,1x oznámení spr. orgánu 
Občanské soužití – 3x,2x –oznámení spr.orgánu 
Proti majetku  – 3x ,2x – oznámení PČR – TČ(trestný čin) 
Nález nebezpečného toxikomanického materiálu – 1x 
 
Vážení občané, 
  za měsíc prosinec v roce 2007 se obecní policie  zaměřila především na veřejný pořádek v obci 
s důrazem na zamezení černých skládek  a dále na situaci  v dopravě. 
Podařilo se nám za pomoci Vás občanů, zjistit pachatele  tří černých skládek a řešit je podle 
přestupkového zákona pokutou. Další dvě černé skládky máme již rozpracované a budeme pachatele 
také řešit, trestu jistě neujdou i když si myslí, že je nikdo  neodhalí –to je omyl.   
                                       

 
Takto vypadá černá skládka před sběrným dvorem    
dne 22.12.07 v 17.30 hod ( snímek vpravo). 
 

 
 

Další nechutností je tzv.likvidace ostatků ze střelené vysoké zvěře (snímek výše) vyhozené 
v igelitovém pytli pod Bambulí – je to otázka k zamyšlení myslivcům nebo pytlákům? 
 Ohledně dopravy stále řešíme přestupky nedovoleného stání v zóně zákazu stání, stání na chodníku, 
stání na zeleni veřejného prostranství. Existuje i jeden přestupce, který naschvál jezdí po zeleni 
veřejného prostranství od domu č.p.438 a zkracuje si cestu mezi domy č.p. 491 a 492. Ničí jak zeleň, 
tak vyjíždí koleje a ohrožuje svojí jízdou i chodce.                                                      
 
 
 
 
 
 



  Další ukázkou je i bezohlednost neznámého pachatele, který dne 2.1.08. zničil novou značku 
parkoviště u restaurace Berten a plot. 

 
Nepochopitelné je porušování pravidel silničního 
provozu u řidičů, kteří v zákazu zastavení mezi přechody 
pro chodce u školy zastavují, aby mohli dovést své děti 
do školy. Nejen to, že páchají přestupky, ale hlavně 
ohrožují vlastní děti tím, že je nechají vystupovat do 
vozovky a je jen otázka času až dojde k neštěstí. Do 
15.1.2008. bude instalován radar na návsi, který bude 
měřit rychlost jízdy řidičů v obci s kamerou, která bude 
vyhodnocovat přestupce za porušení rychlosti v obci 
v obou směrech. Podotýkám, že stanovená nejvyšší 
rychlost v obci je 50km/hod. 
 Od 1.1.2008 začala účinnost vyhlášky č.7. o pohybu psů a hospodářského zvířectva na veřejných 
prostranstvích. Žádáme ještě jednou všechny občany o dodržování této obecně závazné vyhlášky         
a zaplacení poplatků ze psů.Navázali jsme spolupráci se Základní školou a pořádáme besedy se žáky 
v oblastech veřejného pořádku a v dopravě. 
 Strážníci obecní policie Vám všem přejí v roce 2008 hodně zdraví, pohody a štěstí. Věříme,       
že se  s Vámi budeme setkávat  jen v dobrém .     
                                                                                                                       Velitel OPS Ing.Frajt Luboš 
 
 --------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Již po padesáté čtvrté! 
 
 O Štědrém dni roku 2007 zazněla již po 54. z kůru kostela svatého Vavřince ve Strašicích vánoční 
mše Jakuba Jana Ryby „Hej mistře!“. Pod taktovkou koncertního sólisty hry na trubku pražské Hradní 
stráže pana Františka Svejkovského za varhanního doprovodu paní Vilmy Svejkovské a flétnového 
doprovodu pana Václava Hájka, zazpíval 35 členný sbor tuto skladbu. I po těchto dlouhých letech byli 
mezi účinkujícími dva, kteří zpívají celých 54 let. Mezi zpěváky se pravidelně z více jak poloviny 
objevují tváře těch, kteří nejsou pravidelnými účastníky bohoslužeb, ale pro které účast na této 
hudební produkci je součástí vánočních svátků. Posluchači jsou jak věřící, tak posluchači hezké 
hudby. 
 Letošní půlnoční mše byla však přece jen něčím nová. Poprvé od pádu komunismu se mše účastnila 
početná skupinka mládeže, která svým hlučným chováním a urážlivými slovními projevy tuto 
bohoslužbu rušila. Když pak po zhruba 20 minutách skupina chlapců a děvčat kostel opouštěla, 
poslední z nich za sebou dveře rázně zavřel a tím uvolnil mechanizmus zámku, který se samovolně 
uzavřel. Nebylo důvodu proč dveře znovu odemykat. Ti co chtěli slyšet hudbu byli uvnitř a ti ostatní 
venku. Po chvíli ti venkovní poznali, že uvnitř bylo přece jen tepleji a domáhali se opětovně vstupu. 
Zprvu jen lomcováním kliky, později bušením a kopáním do dveří. 
 A tak se naskýtá otázka. Byl příčinnou jejich netolerantního chování jen alkohol, kterým se tato 
skupinka posílila, nebo jsme byli svědky zrození nového produktu doby. Je to důsledek nedostatečně 
citové výchovy v rodině, špatná funkce výchovného procesu školy či vliv společnosti, jež je 
obklopuje. Má na to vliv programová skladba komerčních televizí, která den co den chrlí škopíky krve 
na své diváky, či televizní zprávy obecně plné násilí, krádeží, tunelování a vražd, aby to na jejich 
konci  zachraňoval jeden dojemný příběh o záchraně malého ledního medvídka v jakési ZOO. To stojí 
za zamyšlení. A stejně tak by po letošní  zkušenosti bylo vhodné zapojit do udržení pořádku,             
ne v kostele, ale v jeho okolí obecní policii, protože když selhává výchovná prevence, musí nastoupit 
následná represe.                                                                                                          
                                                                                                                                    Ing. Václav Jiřička 
 
 
 



 
 

Zajímavosti ze Základní školy Karla Vokáče Strašice 
 
Exkurze do Náprstkova muzea  
Tak jako každý rok se i letos žáci osmých ročníků zúčastnili přírodovědné exkurze. Ta byla 
naplánována na 5. prosince do Náprstkova muzea v Praze. 
Expozice muzea nabídla žákům aktuální výstavu s názvem „Théby, město bohů a faraonů“. Žáci měli 
možnost sledovat vývoj města od pravěku až do příchodu křesťanství. K vidění byly nejcennější 
egyptské předměty například sarkofágy egyptských králů, nejrůznější sošky egyptských bohů, kanopy 
nebo posmrtné masky.  
V prvním patře je stálá expozice „Indiánské kultury Severní a Jižní Ameriky“. Zde se žákům naskytl 
obraz domorodé Ameriky od pravěku přes starověk a novověk až do současnosti. Obdivovat mohli 
sbírky prvních misionářů a osadníků, kuriozity a předměty jako upomínky z exotických cest.  
Ve druhém patře se nalézá expozice „Kultury Austrálie a Oceánie“. I zde byla k vidění celá řada 
především darů soukromých sběratelů a cestovatelů.  
Závěrem školní akce jsme navštívili vánočně vyzdobené Staroměstské náměstí. Žáci si mohli zakoupit 
vánoční dárek či suvenýr a cestou k autobusu jsme obdivovali památky starobylé Prahy.    
                                    Mgr. Jitka Brejchová                                                                       
 
 
Čestné uznání pro naši školu od Českého svazu bojovníků za svobodu    
Jedním z nejzákladnějších úkolů ČSBS (Český svaz bojovníků za svobodu) je starat se o to, abychom 
nezapomínali na lidské utrpení. Válka toto utrpení přináší ve všech zemích, kterými projde.  
Naše škola vždy měla velmi dobrou spolupráci se členy ČSBS. Při významných příležitostech pořádá 
besedy, v květnových dnech navštěvuje místní hřbitov a pomníčky, jež připomínají strašické občany, 
kteří se míru nedožili.  
Oblastní výbor v Plzni sleduje práci v oblasti a hodnotí nejen své členy, ale i ty, kteří nezapomínají     
a o tradice pečují.  
28. října 2007 byla oceněna také naše škola jako jediná na okrese. Ráda jsem toto uznání paní ředitelce 
minulý týden předala. 
                                                                              Paní učitelka Věra Šmolíková – dcera Karla Vokáče 
 

 
Paní Šmolíková beseduje s dětmi - Hanička Hrádková, Marcel Hrách, Natálka Plešmídová, 
Ondra Kubů, Kája Hlavica, Kristýna Křištálová, Lukáš Kapusta a Bára Holzäpflová. 
 
 
 



 
Vánoční florbalový turnaj O putovní pohár obce Strašice 
Bylo 13. prosince 2007. Venku byla tma a v oknech radnice svítily svíčky, vedle školy byl vzrostlý 
strom pečlivě vyzdobený zářivými světýlky, silnice vedoucí přes náměstí byla lemována rozsvícenými  
vánočními motivy. Naše krásná brdská vesnička prodchnutá vánoční atmosférou očekávala návštěvu 
žáků z rokycanských sportovních  škol.  
     Po sedmé hodině se začali žáčci těšící se na těžký a napínavý florbalový turnaj sjíždět. Při vstupu 
do rozlehlé moderní školy s velkou tělocvičnou a novým víceúčelovým hřištěm je uvítala vánoční 
výzdoba  s vystavenými cenami, mezi nimiž se třpytil obrovský zlatý pohár, který již dva roky putoval 
do sportovní školy v ulici Míru v Rokycanech, kde se zdatní hokejisté  se skvělou fyzickou kondicí 
radovali z opakovaného vítězství.  
     V osm hodin slavnostně zahájil starosta obce pan Jiří  Hahner s ředitelkou ZŠ paní Mgr. Evou 
Válkovou třetí ročník náročných zápasů pro vesele a sportovně naladěné hráče ze ZŠ Čechova,         
ZŠ ul. Míru z Rokycan a družstvo ZŠ ze Strašic. Svými milými slovy  popřáli dětem radost ze hry se  
sportovním  chováním.  
 
     Do branek nastoupili brankáři, družstva byla seznámena s bezpečností a dohodnutými pravidly 
soutěže. Turnaj řídili zkušení rozhodčí, pan učitel tělesné výchovy a vedoucí kroužku florbalu pro 
žáky z druhého stupně Ing. Vladimír Pospíšil a student Jakub Boháč, kteří celý den dbali na čestné       
a spravedlivé posuzování všech soubojů. Družstva dosáhla těchto výsledků: 
 I. kolo                                                        
ZŠ Strašice – ZŠ Čechova  4 : 10 
ZŠ Čechova – ZŠ ul. Míru  9 : 0 
ZŠ Strašice – ZŠ ul. Míru   9 :  2   
 
II. kolo 
ZŠ Strašice – ZŠ Čechova   4 : 6 
ZŠ Čechova – ZŠ ul. Míru  5 : 0  
ZŠ Strašice – ZŠ ul. Míru 8 : 1 
Zápasy skončily s těmito výsledky:  

1. místě ZŠ Čechova, Rokycany 
2. místě ZŠ Karla Vokáče Strašice 
3. místě ZŠ ul. Míru, Rokycany 

 
     Závěrečnému  předávání diplomů a cen  z  rukou pana starosty obce Strašice a paní ředitelky ZŠ 
Karla Vokáče ve Strašicích s radostí přihlíželo mnoho žáků naší školy. Vítězný Putovní pohár nad 
hlavu zvedli skvělí sportovci ze  ZŠ Čechova ul. z Rokycan. Na druhém místě se letos umístili naši 
žáci, kteří svojí rychlostí a bojovností překonali brankáře.Tým ze ZŠ ul. Míru v Rokycanech skončil 
jako třetí. Tito žáci měli v letošním roce ztížené podmínky  pro trénování vzhledem ke stěhování jejich 
školy.  
     Věřím, že si žáci odnášeli řadu nezapomenutelných sportovních i vánočních zážitků.    
                                           Mgr. Dana Kalová     
 
Na ZŠ Strašice proběhla soutěž o nejhezčí vánoční přání.  
Seznam vítězů: 
1) Prošková Jana, tř. 2.A 
2) Mezková Vendula, tř. 5.B 
3) Kubů Veronika, tř. 1.A 

 
 



Vánoční prodejní výstava 
Ve dnech 19. a 20. prosince 2007 proběhla na Základní škola Karla Vokáče ve Strašicích  „Vánoční 
prodejní výstava“. Po oba dny od 13 do 17 hodin bylo ve společenské místnosti živo. Kdo si udělal čas 
v předvánočním shonu, určitě nelitoval. Mohl si nejen prohlédnout výrobky žáků naší školy, ale za 
symbolickou cenu si domů donést i nějaký vánoční dáreček. Současně s výstavou probíhala                  
i prohlídka nově vzniklého koutku živé přírody. Koutek živé přírody se podařilo zrealizovat 
přírodovědnému kroužku, který na škole pracuje již rok pod vedením paní učitelky Evy Bůchové        
a pana Milana Sazimy. Návštěvníkům se děti pochlubily vylepšenou klubovnou i několika zbrusu 
novými přírůstky, třeba např. hadem.  
Všem návštěvníkům se ve škole líbilo, a tak budeme doufat, že za dva roky se sejdou ještě v hojnějším 
počtu. 
                                 Mgr. Pavla Hrádková 

 
 
 
Betlém před školou 
Naši žáci 7.A třídy ZŠ Karla Vokáče ze Strašic připravili na 19.12.2007 Betlém s doprovodem sboru. 
Kostýmy jsme si připravili za pomoci pana učitele Pospíšila, který nám radil a hodně nám pomáhal. 
Hlavní role jsme si vybrali za jeho pomoci. Potom jsme si provedli nácvik a připravili jsme vše 
potřebné. Já jsem sehrála Marii, šaty pro mě byly sice trochu větší, ale zvládla jsem to. Všem 
zúčastněným se to moc líbilo, i když byla velká zima. Již se zase těšíme na další vystoupení. 
                                                                                                                   Daniela Tovarová 7.A 
 

  
 
 
 
Soutěž s profesorem Vodičkou 
Profesor Vodička je vědec, který ve své laboratoři připravuje výpravy za tajemstvím vodního světa.    
K těmto výpravám pozval mladé vědce – děvčata a kluky sedmých a osmých tříd ZŠ.  
Do soutěže s profesorem Vodičkou a vodárenskou společností, která nám denně dodává kvalitní 
pitnou vodu – Vodohospodářskou společností Sokolov s.r.o., se přihlásila celá třída 8.A strašické ZŠ. 
Každé pondělí profesor Vodička připravil jeden ze sedmi úkolů, na který museli žáci do pátku 
příslušného týdne najít správnou a co nejvíce úplnou odpověď. Počínaje 15. říjnem 2007 museli žáci 
každé pondělí vstoupit na webové stránky vodárenské společnosti, přečíst úkol na daný týden, najít 
správnou odpověď a tu do pátku odeslat mailem na stanovenou adresu. Soutěže se mohly zúčastnit 
vždy jen třídní kolektivy. 



Úkoly byly zajímavé a někdy dalo děvčatům a klukům hodně práce najít správnou a co nejvíce úplnou 
odpověď. Úkolem bylo např. zjistit, zda lidé v minulosti měřili čas za pomoci vody, kdy to bylo, kdo 
takto měřil čas a jakým zařízením, kolik vody má v sobě člověk, které moře slouží k určení nulové 
hladiny, od které se měří nadmořská výška na celé naší planetě, popsat koloběh vody v přírodě, zda 
umí člověk využívat vodu k pohonu např. našich automobilů, jak se těmto motorům říká a na jakém 
principu pracují, který největší nepřítel člověka může ve vodě žít.  
Všechny odpovědi byly hodnoceny body, třídní kolektivy musely zodpovědět všechny otázky, jinak 
byly ze soutěže diskvalifikovány. Po uplynutí sedmi týdnů, po poslední odpovědi, organizátoři  
soutěže vyhodnotili nejlepší kolektiv  v rámci regionu  a všechny kolektivy s plným počtem bodů 
postoupily do národního kola. Do národního kola postoupily dva třídní kolektivy – 7.C ze ZŠ ze 
Sokolova a naše 8.A ze ZŠ Strašice. Soutěže se zúčastnili žáci z celkem 18 tříd, kteří pravidelně 
posílali maily profesorovi Vodičkovi z Vodohospodářské společnosti Sokolov,s.r.o. 
Žákům z 8.A naší školy gratulujeme k postupu do národního kola soutěže a přejeme v tomto kole 
hodně štěstí! 
          Mgr. Z. Drahokoupilová, tř. učitelka 8.A 
 
Příspěvky sestavila Z. Drahokoupilová 
 
 
 
Advent v mateřské škole 
 
 Advent je pro malé děti slovo vzdálené- cizí. Velmi rychle mu  však porozumí, když jím 
označíme „ čekání na Ježíška“. Zajímá vás jaké bylo tohle období ve školce? 
  V žádné třídě nechyběla slavnostní sváteční výzdoba s adventními kalendáři, kde každý       
na vlastní oči viděl jak se Vánoce blíží. Opravdický čert s Mikulášem tentokrát přišli mezi 
děti pouze virtuálně. 
 Nějakou nadílku ( sladkosti, křížaly, ořechy, jablka, uhlí a brambory) však v budově přece 
jen zanechali. Rohatců se nikdo nebál a děti si na ně s chutí hrály. Kdo otevřel u Koťat           
a Sluníček dveře, viděl, že třídy nepatří lidským mláďatům, ale prohánějí se tam samí čertíci   
a čertice. U nejstarších předškoláků v den svaté Lucie oblékla děvčata tohoto jména  do bílých 
hábitů. Podle starého obyčeje začaly Lucinky pomocí košťat vymetat všechny kouty 
v budově. 
 Ve třídách probíhaly přípravy na vánoční vystoupení pro rodiče. Trochu to komplikovala 
nemocnost- u nejmenších Berušek slavnost s rodiči docela zhatila. Během adventního času 
děti zvládly spoustu písniček, básniček, pekly perníčky, šlehačkové cukroví, odlévaly 
čokoládu  a tvořily vánoční přáníčka a dekorace určené k výzdobě domovů. 
 Všechny věkové skupiny dětí učitelky seznámily s příběhem o Ježíškovi. Dřevěný, perníkový 
i starožitný Betlém měly děti na dosah ruky přímo ve školce. Prohlídku nejhezčího Betlému 
v kostele sv. Vavřince nám umožnil Ing. Jiřička. 
 Samotný závěr školkovského Adventu patřil „ Koledníčku“. Nejzdatnější zpěváčci pod 
vedením a s kytarou p.uč. Kuncové šli společně s paní ředitelkou Mrázkovou poděkovat, 
pozdravit a zazpívat nejznámější koledy našim pracovním partnerům. 
 
                                                                                                                        Irena Pešťáková 
 
 
Omlouváme se za pravopisné chyby v minulém čísle časopisu Barňák, které vznikly nedopatřením při 
přepisování článku o MŠ. Část příspěvků byla přepisována mimo redakci a díky časovému skluzu 
nebyla provedena korektura. Tímto chci poukázat na uzávěrku, která je 25. dne v měsíci. Jedině tak 
může Barňák vyjít včas. 
                                                                                                                              Mgr. Tomáš Makaj 



Na co jsme již zapomněli, anebo to vůbec nevěděli. 
 
 
   Zimní večer, klid za okny sněží. Člověk v teple místnosti se zasní a pomalu upadá do příjemného 
spánku. A myslí se mu začíná  odvíjet příběh letního výletu  v jedoucím vlaku. Ale tím vlakem není 
ani Pendolino či jiný rychlovlak, ale právě jen pomalu jedoucí lokálka. Kouřící lokomotiva s malým 
baňatým komínkem. Za oknem se střídají obrazy úzkých políček a luk. V pozadí hluboké lesy. Krajina 
snad trochu známá, ale vlastně úplně jiná. A najednou známý rybník, sice trochu větší, ale opravdu 
známý. Jistě, je to rybník Tisý. To už se vlak zastavuje a průvodčí vykřikuje Strašice -  Strassicz.    
Ano dvojjazyčně protože jsme propadli do časů někdy krátce před rokem 1914. Vesničané vystupují             
i nastupují. Na vedlejší koleji nakládají do vagónu zboží z Hopfengärtnerovy slévárny, do dalších 
dvou vagónů  řezivo z místních pil. Krátké hvízdnutí a vlak se znovu rozjíždí. Pomalu supí s nákladem 
údolím Padrťského potoka kolem pily na Americe, okolo Skládané skály a pak dále okolo rybníků, 
mezi Padrtí a Záběhlou  dále až do Rožmitálu. Jenže sen se náhle rozplývá. Opět jsme v šeru zimního 
večera, kolem je teplo vytopeného pokoje. Byl to krásný sen. Jenže tento sen má, věřte či nevěřte, 
naprosto reálný základ. Strašice a železnice  spolu skutečně souvisejí a dokonce to bylo skutečností. 
   Když v roce 1868 zakoupil podnikatel Dr.B.H Stroussberg panství Zbirožské rozmáchl se investičně 
opravdu ze široka. Tak jak postupně rozšiřoval své průmyslové impérium jevilo se mu důležitým 
efektivní dopravní spojení mezi jednotlivými továrnami a doly. Potřeboval spojit  strašickou huť 
včetně dobřívských válcoven a hamrů spolu s některými šachtami na mirošovsku a to všechno dále 
spojit s průmyslem na zbirožsku. Ale ne pomocí silnic, nýbrž  železnicí. Jako na všechno šel i na toto 
Dr. Stroussberg velkoryse. Již v roce 19. září 1872 dostává stavební povolení na stavbu železniční 
vlečky ze stanice Holoubkov do jeho továrny na vagóny. Centrální ředitelství panství Dr. Stroussberga  
požádalo o vydání stavebního povolení čtyř vleček dne 17. února 1873 uskutečnilo se místní šetření    
a ve dnech 18. až 24. února téhož roku byla provedena politickou pochozí komisí kontrola navržené 
trasy. Všimněte si, že i za toho zatracovaného Rakousko – Uherska dovedl úřední šiml pracovat až 
proklatě rychle. Šlo o vlečku z pracoviště na boreckém vrchu k šachtě Artur, vlečku zbirožské pily, 
vlečku na boreckém vrchu k huti Franzenthal a vlečku od šachty Artur ke strašické huti. Povolení bylo 
vydáno již také proto, že uvedenými vlečkami nebyla Česká západní dráha  konkurenčně dotčena.      
V roce 1874 a to 29. září  byla provedena technicko policejní zkouška vlečky do továrny                  
Dr. Stroussberga na vagóny. Největšího rozmachu se dočkala tato stavební činnost v roce 1875. Pro 
dosažení spojení dobřívských železáren s mirošovskými doly byl předložen projekt na prodloužení 
zbirožské závodní dráhy podél mirošovsko - strašické silnice ke koksárně poblíž zastávky Mirošov, 
kam již od listopadu 1869 vedla z Rokycan soukromá trať využívaná pouze pro přepravu uhlí a koksu. 
Od této trasy pak odbočovala větev ke strašické huti. Na pozemku pod „Hospodářským družstvem“ 
bylo nádraží Strašice s výhybnou pro křižování vlaků  a zbrojení lokomotiv vodou. Stejně tak 
v Dobřívě byla zřízena zastávka. Od této zastávky pak bylo zřízena odbočka pro napojení válcovny 
v Dobřívě, jejíž posledních 230 metrů mělo být provozováno pouze jako koňská dráha. Hlavní linie 
měla délku 7503 metru a přípojky ve Strašicích 800 metrů a délka dobřívské odbočky včetně koňské 
dráhy 1400 metrů. Tedy celkem 9 703 metrů. Stavební povolení bylo vydáno 21. září 1875. Stavět se 
začalo již dříve o čemž svědčí i skutečnost, že když byl 28.11.1875 vyhlášen konkurz na celý majetek 
Dr. Stroussberga byla již trať postavena a dokonce již provozována a to nejen do Strašic, ale dále na 
Zbiroh. S provozem pro cestující se tehdy neuvažovalo, jednalo se pouze o přepravu surovin pro 
továrny. Na křížení s komunikacemi byly postaveny strážní domky, jejichž obyvatelé měli za 
povinnost zastavit na cestách provoz v případe průjezdu vlaků. I když od ukončení provozu uplynulo 
dnes již 140 let na příklad ještě v 80. letech minulého století byly na drážním tělese vedoucím okolo 
rybníka Tisý zřetelně znát prohlubně po položených pražcích kolejového svršku. Kromě stále 
znatelného zářezu trati u hájovny „Pod Vimperkem“ je zřetelně patrný násep, dnes již stromy 
zarostlého, drážního tělesa mezi Strašicemi a Dobřívem po levé straně při jízdě do Dobříva stejně tak 
jako krátký úsek nad domem č.44 ve Strašicích. O tom, že dělníci  stavící trať nebyli žádní beránci je 
záznam v kronice obce Těně, kde v prostoru pod rybníčkem byla řečeno dnešní terminologií kantýna 
pro stravování dělníků a kde se odehrávaly bouřlivé scény  pod vlivem  alkoholu. 
 
 
 



   Celá ta  historie konkurzu nese známky toho, že zatčení Dr. Stroussberga v Moskvě v roce 1875 byla 
připravená provokace, která umožnila odstranit podnikatele z trhu a získat tak vídeňským bankám  
ohromný majetek  Existují zde  podobné znaky jak jsou dnes známé  z aktivit skupiny kolem 
konkurzního soudce Berky. Při tomto  konkurzu byla věřiteli trať rozebraná jako první z konkurzní 
podstaty, neboť koleje i pražce byly nejsnáze zpeněžitelné a tak jen  pozůstatky stavební činnosti 
dokládají existenci. Kdo by se o tomto období života našich předků chtěl dozvědět více, tomu 
doporučuji knihu Adolfa Branalda Král železnic. Stojí jistě za zmínku, že název knihy spolu 
s námětem převzal Adolf Branald od strašického učitele Karla Vokáče, který zpracoval dokonce 

několik kapitol a pak pro zaneprázdnění se k románu již nevrátil.  
   S dalším pokusem o napojení Strašic na železniční síť je spojeno 
jméno strašického  báňského a horního lékaře MUDr. Viléma 
Pobudy (snímek vlevo), který nastoupil do Strašic v roce 1892 jako 
první obvodní lékař. Ihned po příchodu do obce ( tehdy městyse ) 
zapojil se do společenského života a stal se skutečně nositelem 
pokrokových myšlenek. Podporoval nadačně studenty , spolupodílel 
se na kulturním životě obce, dále dotoval obecní knihovnu a školní 
přírodovědný kabinet. A tento skutečně i na dnešní poměry osvícený 
vlastenec ( kéž bychom jich dnes měli alespoň několik) podal dne 
31. října 1908 Císařsko – královskému zemskému úřadu v Praze 
žádost o povolení přípravných prací  spojených s výstavbou 
železniční trati z Hořovic přes Komárov, Zaječov, Svatou 
Dobrotivou, Těně, Strašice, Padrť do Rožmitálu v celkové délce    
38 km. Pro svoji myšlenku získal ještě císařského radu                     
a komerčního ředitele Železáren v Komárově  Pankráce Herolda       
a ředitele dívčí školy na Královských Vinohradech Ing. Jůlia 

Skuhravého, se kterými založil dne 19.7.1909 Družstvo pro stavbu místní dráhy Hořovice – Rožmitál 
s možností napojení na trať Příbram, Březnice, Rožmitál. Projektu byl nakloněn i majitel panství kníže 
Josef Colloredo – Mannsfeld, přes jehož pozemky měla měla z velké části železnice vést. Projekt měla 
vypracovat smíchovská firma Hammer a Kodl za cenu 250  korun rakouské měny za 1 kilometr 
projektované  trasy. Strašické nádraží mělo být umístěno do prostoru pod dnešním Koupákem. Výše 
zmíněný Zemský úřad však přípisem č. 5068/V sdělil, že nemůže z finančních prostředků zemských  
tuto trasu podpořit. Podmínkou bylo prokázat  rentabilitu provozu, kterou pravděpodobně nebylo 
možno doložit a kterou jsem ani v projektové složce stavby nenašel. Svoji roli hrála asi také 
skutečnost, že nebyla „tlačenka výše“, stejně jako dnes při „porcování medvěda“ v parlamentě, kde se 
rozporcují 2 miliardy, které pak chybí ve školství a za které nikdo nelobuje. 
   Ale investoři se své myšlenky napojení Strašic na železniční síť nechtěli vzdát. Stejná skupina osob 
podporovaná zastupitelstvy  obcí Komárov, Svatá Dobrotivá, Těně Strašice, Dobřív a Mirošov podala 
dne 2. října 1910 novou žádost Zemskému výboru Království Českého o povolení stavby trati 
Hořovice -  Mirošov s možností jejího prodloužení do Zbiroha  a odbočky na Zvíkovec, Slapce             
a Rakovník. Délka základní trasy mezi Mirošovem a  Hořovicemi  měla být 23,5 km. Za Strašice se 
kromě MUDr. Viléma. Pobudy účastnil tehdejší starosta a mlynář Vavřinec Jan. Mikulík. Největší 
technické problémy byly mezi 0 a 4 kilometrem směrem od Hořovic, protože měla být pro provoz na 
této trati využíváno tratě závodní vlečky firmy Železárny v Komárově C.P.Petzold. Zdálo se že pro 
společný provoz jak železáren, tak veřejné trati nebude stávající kolejiště kapacitně stačit a bude nutno 
postavit souběžně druhou kolej. Protože pro realizaci této varianty tratě se chtělo využít v té době ještě 
zachovalého drážního tělesa z dob Stroussbergovy stavební činnosti, bylo nádraží ve Strašicích 
umístěno opět do stejného prostoru  jako v roce 1875. Tentokráte se podařilo získat souhlas                  
i Obchodní a živnostenské komory v Praze. Obava z výstavby však byla projevena městem Rokycany 
z možnosti porušení tehdy již plánovaného vodovodu do Rokycan. Poměrně silná námitka pak byla 
vznesena ze strany Inženýrské komory v Praze protože pod projektem kromě Ing. Skuhravého je 
podepsán Václav Mráček z podnikatelské firmy Železniční průmysl s.r.o., který nebyl vůbec 
technikem, tudíž odborníkem a současně chyběl  i podpis oprávněného úředního autorizovaného 
stavebního inženýra. Tato skutečnost byla rozhodující pro neudělení státní subvence, což se Družstvo 
pro výstavbu trati dozvědělo 29. dubna 1912.  
 



Se svoji „troškou do mlýna“ přispěchalo ještě Ministerstvo vojenství ve Vídni, které 22. dubna 1913 
vzneslo dodatečnou námitku ohledně společné trati mezi Hořovicemi a Železárnami v Komárově, 
přestože od této varianty bylo již dříve upuštěno a samotné ministerstvo v původním jednání nemělo 
námitky.  
   Další informace až do počátku války v archivu nejsou a je logické, že sarajevský atentát                     
a rozpoutaná válka stanovila jiné priority než výstavbu regionální trati. S podivem bylo oživení  
myšlenky na stavbu trati dne 15. srpna 1918, kdy byla svolána z nařízení C.a k. ministerstva železnic 
schůzka s návrhem zřízení vlečky pro firmu V. Schmit a syn v Hořovicích na kterou bylo pozváno       
i konsorcium pro výstavbu trati Hořovice - Mirošov. Je skutečně překvapivé, že všechny původně 
vznesené námitky byly zrušeny a tak se zdálo, že myšlenka železničního spojení přes Strašice má 
zelenou. Byla vypracovaná nová ekonomická studie ze které plyne, že v průběhu roku bude 
přepraveno po trati Mirošov – Hořovice celkem 6 845 nákladních vagonů a to z Mirošova 510 , 
Dobříva 392, Strašic 1623, Svaté Dobrotivé 475 a Komárova    6 845 nákladních vagónů o nosnosti   
10 tun. Příjmy z osobní dopravy se kterou se u této trati počítalo, by činily ročně 27 300 korun             
a z nákladní dopravy 100 740 korun. Různé další příjmy by byly 4 000 korun. Samozřejmě vše 
v rakousko - uherské měně. Kolik by činily náklady jsem se z této úvahy nedozvěděl. Účastníky této 
schůzky byli kromě starostů zmíněných obcí i zástupci největších budoucích uživatelů. V Mirošově to 
byla pila Kellner, v Dobřívě  železárna a mlýn, ve Strašicích hutní závod a dva mlýny včetně pil          
a v Komárově již zmíněna firma zastoupená panem Heroldem.    
   A to je také poslední informace o uvažované tratí, kterou se mi podařilo v archivech získat. Mám za 
to, že i kdyby se jakákoliv z variant, včetně té dr.Stroussberga udržela v provozu, pak konec 2.světové 
války a následný rozvoj nákladní automobilové dopravy, by dráhu odsoudil k zániku. Stejně tak vznik 
vojenského prostoru Brdy by ukončil život i té krásně vysněné trati do Rožmitálu. Ale stejně, řekněme 
si, že taková lesní trať vedoucí  údolím Padrťkého potoka okolo Padrťských rybníků na které by 
provoz zajišťovala taková stará, malá, parní lokomotiva, to by byla  turistická atrakce, široko daleko 
bez konkurence. A tak je škoda, že nezbývá než si o ní nechat zdát. 
 
                                                                                                                                       Ing.Václav Jiřička   
  
 

 
Na co se můžeme těšit a čeho se máme bát v roce 2008? 

Ing. František Nerad – místostarosta 
 

      Na začátku roku 2008 je nutné se připravit na určité nové věci, které nás budou obklopovat             
a určovat naše rozhodování. I na náš každodenní život jak ve Strašicích, tak kdekoli jinde, mají 
nemalý vliv politici, události v Kraji, ve státě a nyní už dokonce v celé Evropě. Prohlašovat, že nás 
politika nezajímá sice zcela svobodně můžeme, ale to, jak žijeme nám politici ovlivní, ať si myslíme 
co chceme. To co nám politici zařídili pro rok 2008 v různých oblastech našeho života vidím asi takto. 
      Vzpomínám si, jak jsme i ve Strašicích vyvěšovali před parlamentními volbami v květnu 1990 
heslo Občanského fóra: Pojďte s námi do Evropy! Mnoho lidí si o tom heslu myslelo, že to je 
nesmysl. Je fakt, že jsme si mnozí neuměli představit za tím heslem vůbec nic. Od půlnoci z 19. na 
20.prosince 2007 jsme v Evropě se vším všudy, co si tenkrát představoval bývalý ministr zahraničních 
věcí Jiří Dienstbier ve své knize Snění o Evropě. Můžeme sednout do auta a na základě jen svého 
vlastního rozhodnutí se svobodně vydat do Paříže, Lisabonu, Bruselu, Hamburku, Lodže, Vídně,  
Říma a kamkoli jinam v shengenském prostoru. Potřebujeme k tomu řidičák, občanku a peníze. Nic 
víc. Když pojedeme vlakem, tak ani ten řidičák. Žádné žádosti, žádné schvalování, žádná razítka, 
žádné kontroly. Prostě jedu do Paříže a tečka. Vzpomínám si při té příležitosti, když jsme jednou jeli 
se ženou do NDR pro botičky pro dceru. Jeden z nepříjemných zážitků na minulost, na kterou bychom 
neměli zapomínat. Alespoň ti, kteří to prožívali. Jak mě pohledem propaloval soudruh celník na 
celnici za Hrádkem nad Nisou, takže jsem se mu skoro přiznal, že jsme koupili ty dvoje botičky pro 
dcerku a já jsem si koupil na fotbal kopačky. A že bych si tenkrát jel koupit dětské botičky do Chamu 
nebo Weidhauzu, to byl jen nesplnitelný sen. Tyto horory už naštěstí moje dcera nezažívá a podobné 
botičky pro moji vnučku si může koupit i ve Strašicích nebo v Rokycanech. Je to významný posun a ti, 
kteří to nezažili to stěží mohou pochopit. 



 To, že ve velké části Evropy přestaly existovat hranice, však může přinést i negativa. Tím autem 
mohou z Čech vycestovat nejen hodní lidé, ale i hajzlové a lumpové a stejně tak to může být i opačně. 
Blbci mohou přijet svobodně až do Strašic. Ale opět záleží jen na každém jednom z nás, jak se chceme 
chovat a jak se na nás budou lidé dívat při naší cestě autem kamkoli po Evropě bez hranic. 
     Od Nového roku budeme platit u lékaře 30 Kč za nějakých podmínek. Proč? Je to hodně nebo 
málo?  Je to správné nebo ne? Je to spravedlivé nebo ne? Co se tím získá? 
      Já se na to dívám tak, že z určitého pohledu to správné je a z určitého pohledu nikoli. A opět jsme 
si to zařídili my sami. Kdysi dávno byl zřízen systém zdravotního pojištění a většině z nás to bylo tak 
nějak jedno. Že nám zaměstnavatel strhává nezanedbatelnou část peněz z výplaty, že jsme si platili 
minimální zdravotní pojištění  jako OSVČ (osoby samostatně výdělečně činné), že mnoho lidí 
„marodilo“ proto, že firma nemá práci, nebo že potřebujeme udělat melouch, to bylo a je každému tak 
trochu lhostejné. Pokud se nás to nedotýká přímo osobně. A to tedy začíná od 1.1.2008 zatím jen 30 
Kč vstupného do ordinace lékaře (opakuji za jistých podmínek). Uznávám, že je trochu rozpor mezi 
jedním řádkem v Ústavě a ve skutečnosti,  protože měsíčně odevzdá můj zaměstnavatel z mého 
minimálně několik stovek a já k tomu budu ještě odevzdávat nějaké další peníze. Proč to nejde 
strhnout najednou?  Myslím, že zřejmě proto, že když tu platbu neděláme přímo z peněženky, tak nám 
to chození do ordinace nějak moc nevadí a dost lidí to bere jaksi opravdu „zadarmo“, ale ono to 
zadarmo není. Teplo a elektřinu a židle a malování stěn a vůbec, ta ordinace něco stojí a dost z nás si 
už od soudruhů myslí, to je „zadarmo“. Není a stojí to čím dál tím víc. Máme dvě možnosti: buď nám 
zvýší zdravotní  pojištění, nebo budeme vážit, proč jít k doktorovi. Abych ale nevypadal, že nadržuji 
Julínkovi, tak k tomu přidám osobní názor. Je nespravedlivé, že na zneužívání systému některými 
lidmi, doplatí všichni. Podle mne by se mělo sečíst každému z nás kolik už od zavedení tohoto 
systému vyčerpal a poslat mu to domů. Když mohou pojišťovny posílat spoustu nesmyslných brožur    
a letáků, proč ne můj osobní roční účet? A bude mezi námi jasno. Nejde mi o 30 Kč. Jde mi o princip. 
Já jsem byl v roce 2007 2x u zubaře,  jednou  u ortopeda a jednou s chřipkou nebo co to bylo u svého 
praktického lékaře, tedy 120 Kč. Ti, kteří si kupují denně Blesk, barevné časopisy o ničem, nebo 
cigarety zaplatí mnohem víc a nezdá se jim to jako vyhozené peníze. Tak v čem je problém?  
   Od Nového roku se zvyšuje spodní hranice DPH pro některé věci, dělá se ekonomická reforma.      
To je fakt závažné téma na debatu. Ta však měla probíhat před volbami a ne dnes. Každá strana, která 
kandidovala do Parlamentu „Něco“ slibovala, a tvrdila, že až se tam dostane, že „To“ udělá.  A byla to 
pravda. Jak řekli, tak udělali a tečka.  
 Modrá šance se plní a dost lidí nadává. Včetně těch, kteří Modrou šanci volili. Na druhou stranu 
ČSSD a ODS v rámci opoziční smlouvy někdy kolem roku 2000 podepsali dohodu o snižování dluhů 
v ČR pod nějaký limit stanovený EU. Před parlamentními volbami 2006 tyto dohody ČSSD zmuchlalo 
a začalo opět zemi zadlužovat na úkor budoucnosti. Také špatný přístup a opět musím poznamenat, že 
to co se odehrálo v minulosti bychom si měli pamatovat. Dost lidí mi říká, že se hrabu zbytečně 
v minulosti. Nehrabu se, jen kontroluji základy pro budoucí stavbu. Postavit budoucnost na lži se 
nevyplácí.  
 S finančními věcmi samozřejmě souvisí pohyb cen, zejména cen energií, který za poslední léta 
zažíváme každoročně. Již nemáme stát krytý nějakou mocností, která má „neomezené“ možnosti, kde 
zítra již znamená včera, ale jsme tržní zemí s otevřenými hranicemi. Jak funguje tato zem záleží na 
námi zvolených lidech a jen na nás záleží, zda zvolíme do čela vedení státu lidi schopné a nebo všeho 
schopné. Ty, které jsme zvolili do vedení státu vloni už nikdo neodvolá, takže určitě porostou ceny 
tepla, vody, el. energie, plynu, uhlí, dřeva cigaret, alkoholu, tedy všeho co hřeje a svítí, tedy věcí které 
potřebujeme, ale štve nás je platit. Určitě budou klesat ceny elektronických spotřebičů, textilu, 
zbytečností, které nepotřebujeme, ale kupujeme.  
 
    Další na co se musíme v tomto roce připravit jsou krajské volby. Budou na podzim a budeme dost 
podstatně rozhodovat o životě ve svých obcích. Vliv krajů na obce a města je čím dál tím vyšší            
a pokud se krajské volby podcení, dotkne se to jednoho každého z nás přímo v obci nebo ve městě. Je 
rozdíl, když máme zástupce obce v krajském zastupitelstvu a nebo ho tam mají jen Rokycany, 
Domažlice, Tachov nebo Plzeň. Zejména tady platí, že košile je bližší než kabát. 
Volby budou probíhat stejně, jako kterékoli jiné volby:  
Program =►agitace pro program, podporovaný různými lidmi =► volba =► plnění programu 
těmi, kteří vyhrají.  Nic víc a nic míň.  



Lze jen doufat, že už lidé v obcích přestanou krajské volby podceňovat a začnou se nějak zajímat koho 
a proč vlastně volí, aby se opět nemuseli půl roku po volbách rozčilovat, že v Domažlicích se staví a 
tady ne, nebo nad tím, že jimi zvolení zastupitelé dělají jen to, co voličům slíbili.  
 
   Pokud se nestanou nějaké nepředvídané věci, jako třeba okupace Země Marťany, roztátí ledu 
v Arktidě a Antarktidě za 14 dnů, přihlášení Iránu do EU nebo vyhasnutí Slunce,  neměl by náš život 
doznat zásadních změn. Jen o rok zestárneme, někdo zemře, někdo se narodí a my snad budeme moci 
vyhodnotit znovu, co se nám z volebního programu povedlo dodělat. 
 

 
 
 
Vážení přátelé, 
  chceme Vám upřímně poděkovat za návštěvu 
hudebních pořadů, které pro Vás v minulém roce 
připravilo Collegium musicum Strašice se svými 
spolupracovníky. 
 Rádi vzpomínáme na hezké prostředí, které jste 
Vy, naši návštěvníci vždycky vytvořili. Okruh 
našich posluchačů je téměř stejný, chodí stále ti 
samí lidé a tak se nám pro Vás dobře hraje, zpívá 
a povídá. Máme radost  z toho, když vy máte 
radost. A tak v této tvrdě tržní době, provázené 
často nesmyslnými půtkami mezi politickými stranami, chceme přinést pro Vás a pro sebe 
trochu pohody a klidu do duše. Ještě dnes vzpomínám na atmosféru při posledním adventním 
koncertu. Jenom škoda, že mnozí z našich posluchačů do druhého patra ve škole již nemohou ze 
zdravotních důvodů dojít. Těm však rádi půjčíme v knihovně CD, aby si „adventní koncert “ 
mohli přehrát a poslechnout. 

 Vážení přátele, 
 když zdraví dovolí, spolupráce s naší Místní knihovnou 
bude pokračovat na nových pořadech při kterých se těšíme 
na Vás, naše posluchače. 
                                           Collegium musicum  
                                spolu s Místní knihovnou ve Strašicích 
 
 
Ukázka zdobených perníčků- práce paní  Věry Benešové 
 

 
Inzerce: 
 

                     TJ Spartak Strašice oddíl kopané  
nabízí pronájem klubovny na hřišti TJ Spartak za účelem provozování 
pohostinské činnosti. 
Zájemci předloží podnikatelský záměr písemně do 15.února k rukám  
Jiřího Cafourka Strašice 407/II, tel: 723 933 189 nebo Josefa Štycha 
Strašice 329/II, tel: 602 343 672. 
                                                      Na spolupráci se těší Spartak Strašice 
 

  
 



Z literární soutěže „Strašice Karla Vokáče 2007“ 
 
 V dnešní ukázce ze soutěžních prací Vám představujeme vítězku kategorie próza A ( věk neomezen) 
paní Ing.Blanku Spáčilovou. Autorka žije v Domově Harmonie v Mirošově.  Kořeny její rodiny 
směřují do dnes již zaniklé Padrtě.  Paní Spáčilová je zkušenou autorkou, která publikovala v celé řadě 
periodik ( Lidová demokracie, týdeník R, Jihlavské listy…atd.). Porota literární soutěže autorku 
osobně navštívila a přeje jí do budoucnosti hodně zdraví, štěstí a pohody. 
 
 
Rub a líc 
 
 Přehlídka ztraceného času- zrovna tak mi tu život připadá. Možná proto, že přesně tak se kdysi 
jmenoval jeden francouzský film, který  s typickým  šarmem, lehkou nadsázkou a humorem ukazoval, 
co se s člověkem děje když se nic neděje, jen hodiny tikají a on je proti tomu bezmocný, takže celý 
film byl vlastně roztomilá, lehce varovná mozaika drobných životních situací, nejčastěji spojených      
a čekáním. 
 A právě to je náš případ, pořád se na něco čeká. Na jídlo, koupání, úklid, prádlo, na dopis, SMS, 
večerní zprávy, na pana doktora, sanitku či jiný povoz- čekáme všichni, ale jen někteří si uvědomují na 
co, každý si krátí čas po svém a já si kapku přemýšlím nebo lovím v paměti fousaté vtípky, staré 
obrázky a jiné trvalky. 
 
  To jsme už dobrých třicet let bydleli v malé dědince vklíněné mezi lesnaté kopce, v nichž řeka, 
silnice a železnice tvořily přirozený severojižní koridor, když jedno předjarní ráno, zrovna v čase, 
když už každého zahrádkáře, a důchodce dvojnásob, svrbí ruce a musí se zhluboka nadechnout, zda 
konečně voní zem, bylo ve vzduchu ještě něco jiného. Od kopce se nesl tlumený hukot, jako když se 
zdáli blíží těžká letadla, ale zvuk to byl zvláštní, měkčí, šustivý, jaký se nedá popsat a ni zapomenout   
a pomalu sílil, až člověk znejistěl, oči k obloze a jen čekal- odkud, co… 
 
 A pak to přišlo. Za lesem přímo nade mnou se objevilo první hejno, druhé, třetí, snad pět, sedm, ale 
co plácám hejno, toto byly formace, sevřené útvary, přehlídka kázně a dokonalosti- hlava se mi 
údivem kroutila nad takovou podívanou, když do toho zašustil další konvoj nad lesem vlevo, po chvíli 
pří přímo v úžlabině nad řekou, potom nad pravým kopcem a znovu nad naší zahradou, a další sestavy, 
jedna jako druhá, perfektní s pevným kursem a můj pokus aspoň odhadnout počet úplně ztroskotal jak 
jsem zkoprněla, bože můj divoké husy- poprvé v životě vidět takový div, to je snad zázrak. 
 Teprve po notné době začal zas fungovat rozum, logika a člověčí dohady- jak se vlastně ta havěť  
domlouvá, kdo má být na špici a podle čeho se rozdělují do skupin a kdo to všechno řídí a řekne dost, 
ty už poletíš s další partou a vůbec, jak je možné, že všechna hejna mají stejný rozestup, nikdo 
nevybočuje z řady, nepředbíhá, všechno jako podle šablony, ba i ten pohyb křídly skoro jako tahy 
smyčců v orchestru. A kdy se vlastně formují- ještě na zemi nebo až za letu, a jaký to musí být rachot 
když startují nebo přistávají, asi jako z opravdových letadel. 
 Když pak nastalo ticho a prázdné nebe, stála jsem na zahradě jak vyjevená nula, žasnoucí nad 
přírodními zákony a instinkty, úplná nicka s pošramoceným sebevědomím a podezřením, že tvor 
zvaný homo  sapiens  přes veškerou vzdělanost, civilizaci, pokrok a zákony má ještě co dohánět, 
zvlášť když- na rozdíl od lidí- v husích hejnech se nikdo nemachruje a předáci na špici se střídají 
pravidelně, klidně a ukázněně. 
 
 A že mám dceru na jižní Moravě, od Pálavy coby dup, nutkalo mě bádat kterak to vlastně s divokými 
husami je, protože tam je pro lidi můj zázrak docela obyčejnou věcí, když celý obřad prožívají téměr 
pravidelně a znají všechno od puntíku, i ten notný rámus a spasené pozemky. Jenže tu mají lidé 
k přírodě blíž a její zákony berou jako samozřejmost stejně tak jako život- dvě strany téže mince, líc a 
rub a já vlastně tenkrát měla štěstí vidět jednou v životě ten nádherný líc. 
 
 Život je vlastně jako vyšívaný obrázek se spoustou uzlíčků na rubu. Ale zatímco obrázek na zdi 
časem vybledne a uzlíčky na rubu zůstanou stejné, ten životní naopak uzlíky časem poztrácí a zkrásní 
po líci. To aby bylo příjemné se občas ohlédnout. 



Místní knihovna Vás zve na p řednášku 

                        Expedice Austrálie – 1.díl 
 
Místo konání: Zasedací místnost v budově Mateřské školy ve Strašicích 
 
                    Čas konání: čtvrtek 17. ledna 2008 od 17,30 hod 
 

Zástupci společnosti Lva z Rožmitálu Vám představí prezentaci spojenou s besedou. 

Austrálie – exotikou vonící kontinent nabízí nespočet unikátních zážitků. Poznat zde 
můžeme unikátní druhy fauny i flóry, od tropického po mírné pásmo jižní polokoule. 
Prostřednictvím fotografií  a videoklipů navštívíme ve východní částí kontinentu 
nádherné pasáže mořského pobřeží, mnoho jedinečných národních parků i památných 
míst koloniální historie kontinentu. 

 

 
Magnetic Island 

 
Klokan rudý 

 
Blue Mountains – Three Sisters 

 
Cape Byron Lighthouse 

 
 



Okénko do strašické kroniky 
 
                                                 Staré zvyky „O třech králích“ 
    
 Snad od let sedmdesátých minulého století v den „Třech králů“ (6. ledna) chodívali u nás chlapci za 
„t ři krále“. Někteří chodili nejen ten den, ale už několik dní před ním, hned již o svátcích vánočních, 
taky i po 6. lednu. 
 Bývali to tři chudí chlapci. Každý měl přes šaty mužskou bílou košili, na té splýval přes ramena až 
téměř po kolena ornát, který si každý zhotovil obyčejně z černého „cukrového“ papíru (= obal 
z homole cukru) a ozdobil různými ozdobami vystříhanými z papíru barevného (hvězdice, křížky 
a jiné). Na hlavě měl každý papírovou čepici – korunu, zase ozdobenou podobnými výstřižky jako 
ornát. Vpředu této býval přilepen kříž z papíru zlatého nebo stříbrného. 
 Jeden z hochů, představující krále mouřenínů – Baltazara – měl obličej učerněný, snad rozdělanými 
sazemi. Ten stál vzadu. Chodili dům od domu a zpívali: „My tři krále – my jdeme k vám…“ 
 Když po ukončení zpěvu dostali „almužnu“ (krejcary neb ovoce, jídlo ap.), „králové“ se poroučeli: 
„Zaplaťpánbu“ a „spánembohem“ a vyšli. Obdržené venku uložili do sáčku, ostatní do košíku nebo 
tašky, jež s sebou nosili. 
 Pak šli do nejbližšího stavení a vše se tam opakovalo. Tak to šlo dále, až obešli celou obec. Když vše 
jedním dnem nestačili, tak druhý den pokračovali. Někteří chodili i do sousedních obcí. O obdržené se 
dělili každý den. 
 Někdy takovýchto „tříkrálů“ chodilo více skupin čili „paret“, každá zvlášť. Jedni přestali, druzí začali. 
Taky někdy chodilo více „paret“ v jednom dnu, a to staly se případy, že v jednom stavení se sešlo šest 
„t říkrálů“. 
 Též i z jiných obcí takováto tříčlenná skupina někdy zavítala do obce naší, nejčastěji z Mýta. 
Před válkou světovou chodili „Tři králové“ každý rok a ještě roku 1915 zde zpívali. Ti byli z některé 
sousední obce, snad Padrtě nebo Záběhlé. Od té doby, v době války, žádní „králové“ zde nechodili,    
až roku 1922. Loni a letos zase ne. 
  Dle Zíbrta „Veselé chvíle v životě lidu českého“ (svazek II., strana 27) na Zbirovsku na Tři krále 
chodil učitel s hochy dům od domu a zpívali. To bývalo taky u nás. Ještě v roce 1866 takovéto 
obchůzky u nás, v Těnech a Hůrkách vykonával učitel Jan Vítek s dvěma hochy zpěváky (bratři Josef 
a František Kuncové, „Rendlojc“, z čís. 109/III). 
 Přišli do sednice, pozdravili a zpívali. Při zpěvu učitel psal křídou, v den Třech králů svěcenou, na 
dveřích „tři krále“. Psala se pouze písmena začáteční sv. Tří králů a za každou písmenou křížek – „K + 
M + B“ nebo „C + M + B“. Někde, kde dostával učitel větší koledu, psal písmena tato ozdobná, 
všelijak propletená. Po napsání hoši přestali zpívat, učitel přál „štěstí a zdraví v nastávajícím roce“, 
jakož i „po smrti radostné shledání v nebeském království“. Za čež dostal nějaký peněžitý poplatek: 
8 krejcarů byl poplatek povinný (8 kr. = 1 groš stříbra), ale dostával více. 
 Byl-li učitel Vítek posledním takovýmto obcházečem, neznámo, ale učitel Frant. Neliba po „třech 
králích“ nechodil. 
 Přede dnem Třech králů (5. ledna) osadníci zdejší fary přinesli si do kostela k posvěcení vodu 
v konvici nebo džbánu, sůl v hrníčku, pak křídu, síru a bobek (= plod bobkového stromu). 6. ledna tou 
vodou vykropovali příbytek, křídou psali na všech dveřích „tři krále“ a křížky, což nechávali napsáno 
až stavení bílili, při čemž je teprve smyli. Na dveřích venkovských (u chlévů, sklepů, sýpek aj.) je 
nemyli, tam bývaly křížky kolikeré, za více let nastřádané. Sůl dávali dobytku. Bobek rozstrouhaný 
užívali při břišních nemocích. K čemu síry upotřebili, neznámo. 
 
                                                                                                                    ( zapsáno 2.února 1924) 
 
 
Inzerce: 
 
Prodej sáčků do všech typů vysavačů- František Zvoneček 
PRODEJNÍ DOBA- ÚTERÝ AŽ NED ĚLE OD 8 do 18 hodin 
 



Společenská rubrika 
                                                  Vítání občánků 
 

 
Začátkem prosince se konalo další 
tradiční vítání nových občánků 
naší obce. Tohoto slavnostního 
aktu se zúčastnili paní Jurčová 
a pan Hrubý se synkem Jakubem, 
paní Štychová a pan Andíl se 
synkem Filipem, manželé 
Andílovi se synkem Ondřejem, 
manželé Gaherovi s dcerkou 
Danielou, paní Droppová a pan 
Droppa se synkem Petrem 
a manželé Gavelovi se synkem 
Martinem. 
 
 
 
 

 
Vítání občánků se tentokrát 
týkalo také manželů Novotných 
se synkem Jakubem, manželů 
Nodžákových s dcerkou Terezou, 
manželů Řáhových se synkem 
Tobiášem, paní Štefanové a pana 
Halamy s dcerkou Annou a paní 
Čonkové s dcerkou Sabinou. 
 
 

             
 
 
Manželé Kukačkovi děkují panu starostovi Hahnerovi a paní Cafourkové za blahopřání a 
provedení svatebního obřadu při výročí naší diamantové svatby. 
 
 
Redakce časopisu Barňák sídlí v Místní knihovně. 
Příspěvky můžete odevzdávat do Místní knihovny nebo odesílat na emailovou adresu: 
Barnak@email.cz 
Příspěvky odevzdávejte ve formátu WORD, obrázky dávejte nejlépe jako přílohu. Lépe se tak pracuje. 
V případě nepřítomnosti redaktora můžete použít schránku označenou „ Místní knihovna, redakce- 
Barňák“. 
Uzávěrka Barňáku je 25. dne v měsíci. Barňák vychází první týden v měsíci. 
Webové stránky knihovny jsou na adrese www.knihovnastrasice.wz.cz. 
 
 
 



 
Místní knihovna nabízí: 
 V Místní knihovně si můžete zakoupit celou řadu knih, pohlednic a DVD, které potěší 
každého. 

 
Obrazová publikace „Zbirožsko“ přibližuje na 311 stranách vyčerpávajícím 
způsobem staré snímky bývalého soudního okresu Zbiroh. Můžeme zde najít 
zašlou krásu obcí Strašice, Cheznovice, Dobřív…atd. Knihovní cena je        
375 Kč. Běžná cena 495 Kč. 
V Místní knihově je možno dále zakoupit  publikaci „Rokycansko na starých 
pohlednicích“ a „ Příbramsko na starých pohlednicích“ za velmi výhodnou 
cenu. 

 
„Kterak železo z moře do Rokycan přišlo“ je nový název knihy RNDr. 
Langa. Poutavé vyprávění o horách železných a jejich rudách v Klabavě 
Ejpovicích, ale i nejen o nich, nadchne každého zájemce o regionální 
historii.. Kniha je psána záživným slohem a přibližuje nám dávné procesy 
vzniku železných rud i velmi nedávnou minulost jejich těžby. Autor je znám, 
že relativně nepřitažlivé téma dokáže podat poutavě a čtenář se neocitá 
zavalen odbornými pojmy, nýbrž je potěšen celou řadou nových poznatků. 
Důkazem tohoto  tvrzení je i první kniha „ Sága černého zlata pod Brdy“, 
která byla záhy po svém vydání beznadějně rozebrána. 
Cena knihy „Kterak železo z moře do Rokycan přišlo“ je 290 Kč. 

 
V knihovně je také možnost zakoupení nástěnného kalendáře 
na rok 2008. Vydala obec Strašice. Námět a scénář: Josef 
Hanák ml. 
Poutavé snímky jsou doplněny  dřevořezbami Josefa Hanáka. 
 
Cena kalendáře: 195 Kč. 
 
 

 

  



Inzerce 
 

Miloslava Černá 
 
Výhradní pojišťovací poradce zastupující Českou pojišťovnu, a. s. na základě plné moci 
registrace Ministerstva financí 
 
Telefon: 603 558 014, 371 751 680 
Sjednání a poradenství v místě Vašeho bydliště nebo po telefonické domluvě v budově České 
pojišťovny, a.s. v Rokycanech  
Dlouholetá praxe v pojišťovnictví – individuální přístup k Vašim potřebám  
 

------------- --- 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 


